

Master's degree in Epidemiology¹

Portugal. The National School of Public Health, Lisbon, in cooperation with the Faculty of Medical Sciences, New University of Lisbon, have planned and developed the first programme for a Master's degree in Epidemiology in Portugal. This programme will start on 6 October 1992 and will end in December 1993. The degree will be conferred by the University. The faculty will be evenly divided between teachers of both institutions. The programme, supported by the Ministry of Education and the National Board for Scientific Research (Ministry of Planning, Research and Administration) will be held in Portuguese. The first programme will have 20 places for students. The admittance criteria will allow the recruitment of not only physicians but also other professionals (veterinarians, dentists, biologists, chemists). Concomitantly with this programme and using the same basic courses and the same faculty, a Master's degree programme on Community Health will be held by the Faculty of Medical Sciences of Lisbon.

It is expected that this programme will be repeated about every 2 years. Portuguese-speaking candidates from countries other than Portugal and its autonomous regions (Açores and Madeira) can apply.

Further details can be obtained from the Professor of Public Health at the Faculty of Medical Sciences (Campo Martires da Pátria, s/n, 1100 Lisboa, Portugal; telephone: 351/1/577253; fax: 351/1/3525720) and/or the Professor of Epidemiology of the National School of Public Health (Av. Padre Cruz, s/n, 1699 Lisboa Codex; telephone: 351/1/7575599, fax 351/1/7582754).

¹ See No 7, 1990, p. 50.

Maîtrise d'épidémiologie¹

Portugal. L'École nationale de Santé publique de Lisbonne a, en coopération avec la Faculté des Sciences médicales de l'Université nouvelle de Lisbonne, organisé et élaboré, pour la première fois au Portugal, un enseignement de l'épidémiologie au niveau de la maîtrise. Cet enseignement commencera le 6 octobre 1992 et s'achèvera en décembre 1993. Le titre sera conféré par l'Université. Le corps enseignant de la Faculté sera constitué en proportion égale de professeurs des deux institutions. Le financement est assuré par le Ministère de l'Éducation et le Conseil national de Recherche scientifique (Ministère de la Planification, de la Recherche et de l'Administration); les cours sont donnés en portugais. Vingt places sont initialement proposées aux étudiants. Cet enseignement est ouvert non seulement aux médecins mais aussi à d'autres membres des professions de santé: vétérinaires, dentistes, biologistes et pharmaciens. Dans le même temps, un enseignement de maîtrise en santé communautaire comportant les mêmes cours de base et le même corps enseignant sera dispensé à la Faculté des Sciences médicales de Lisbonne.

Il est prévu de reconduire cet enseignement tous les 2 ans environ. Les étudiants lusophones non originaires du Portugal ou de ses régions autonomes (Açores et Madère) peuvent s'inscrire.

Pour plus de détails, s'adresser au Professeur de Santé publique de la Faculté des Sciences médicales (Campo Martires da Pátria, s/n, 1100 Lisboa, Portugal, téléphone 351/1/577253, fax 351/1/3525720) et/ou au Professeur d'Epidémiologie de l'École nationale de Santé publique (Av. Padre Cruz, s/n, 1699 Lisboa Codex; téléphone 351/1/7575599, fax 351/1/7582754).

¹ Voir N° 7, 1990, p. 50.